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TMMOB Toplantısı, 14 Haz�ran 2024 Cuma günü, 13.30 - 15.00 saatler� arasında, Zoom üzer�nden
çevr�m�ç� olarak gerçekleşt�r�ld�. Toplantıya TMMOB M�marlar Odası, Şeh�r Plancıları Odası, Çevre
Mühend�sler� Odası, Peyzaj M�marları Odası, İBB Şeh�r Planlama Müdürlüğü yönet�c�ler� ve çalışanları
�le BİMTAŞ Katılım ve Anal�t�k Etüt ek�pler� katıldı. 

Toplantının amaçları şunlardır:
Maltepe Merkez çalışmasının “Hazırlık” aşaması 

      kapsamında alan hakkında kısa b�r b�lg�lend�rme yapmak, 
Katılım süreç planını anlatmak, 
Sürec�n �ç�nde �şb�rl�ğ�ne da�r görüşler�n� almak

Çalışma Aslı Aygün Öztürk’ün moderatörlüğünde yürütüldü. 
Çalışmanın başında moderatör tarafından toplantının akışı anlatıldı. 

Maltepe Merkez hakkında kısa b�r b�lg�lend�rme1.
Katılım sürec� hakkında kısa b�r b�lg�lend�rme2.
Alana da�r �lk �zlen�mler�n alınması3.
Katılımcı sürece da�r öner�ler�n alınması4.
İşb�rl�ğ� sürec�ne da�r f�k�rler ve kapanış5.

Ardından tüm katılımcıların kend�n� ve görev�n� tanıtması �stend�. 
Toplantı Şeh�r Planlama Müdürlüğü Katılım Koord�natörlüğünden S�nem Sak�n tarafından yapılan
sunum �le devam ett�. Katılımcıların konular hakkındak� f�k�rler� alındı, not ed�ld�.
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Toplantı söz alan katılımcılar görüşler�n� aktarmaları �le devam ett�. Bu esnada İnşaat Mühend�sler�
Odası’ndan Zeynal Aksoy toplantıdan ayrıldı. Görüşler şunlardır:

Osman Güdü (M�marlar Odası)
Tüm çalışmalar çok güzel. Katılımcı ve ver�ml� hale
gelmes� açısından planlama alanına çok yakın oda
tems�lc�l�k b�namız var. Çalışma ortamı var. Sonrak�
atölye vs. çalışmalar �ç�n b�z�m b�namızı kullanab�l�r�z.

Nur� Cem Ceylan (Şeh�r Plancıları Odası)
Kapsamlı b�r çalışma sürec� olmuş. İlerleyen
zamanlarda �ç�nde olmak �ster�z. Anal�zler sonucunda
b�r karar çıkacak tab�. Gündemde +1 kat g�b� konular
var. Uygulama �ç�n mecl�se g�den konular da var. Ne
kadar şeffaf olursa o kadar �y�. Bu süreçler�n
aktarılmış olması öneml�d�r. Uzlaşı sürec�nde destek
olmak �ster�z. Düzenl� toplantı mı olur, haberler m�
olur, sürekl� b�lg�lend�rmeler�n olması öneml�d�r.
Dönüşüm sürec�nde de sosyoloj�k açıdan da öneml�d�r
bu dönüşüm odaklı konularda odaların duruşu
emsal�n artmadığı, refahın artığı b�r model� nasıl
kurgularız �ç�nde olmak �ster�z.

Ayşe Ak (M�marlar Odası)
Çağdaş b�r çevrede olmak herkes� mutlu edecekt�r.
Planlamış b�r çevre çok güzel. Bağlarbaşı
Mahalles�’n�n yarısı proje alanına dah�l ed�lm�ş. Neden
dah�l ed�lmeyen kısımlar var? Alınmayan kısımda aynı
karakterde aslında, alınab�l�rd�. Kentsel dönüşüm
çalışmalarının ada bazında olması yönünde
zorlayab�l�r m�y�z acaba? B�r b�na yen�len�rken
yanındak� esk� olan d�ğer b�nalar daha da yıpranıyor.
Sonrası çok sağlıksız oluyor. Zem�n de çok zayıf bu
bölgede. Bu sebeple bu konuda zorlama yapılab�l�r
m�?

Pel�n Süygen (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. -
Maltepe Planlama Şef�)
Plan sınırları mahalle sınırlarına göre bel�rlenmed�.
Dönüşüm yapılamayan bölgede planlama çalışması
yapılması �stend�. Meydan ve yakın çevres�
odağımızdı. Bu alanda blok n�zamlarda dönüşüm
gerçekleşem�yordu. Ada bazında dönüşümü
zorlamak doğru değ�l.Toplulaştırma plan notu
olab�l�yor, teşv�k ed�c� oluyor. Bu çalışmanın �daren�n
üsttek�ler �le oturup karar vermes� �le bel�rlenecekt�r.

Ayşe AK (M�marlar Odası)
Balıkçıköy Planı ne durumda?

Pel�n Süygen (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. -
Maltepe Planlama Şef�)
Mecl�ste uygun görüldü. Kurula �let�ld�, görüşme
aşamasındayız. Kurul kararları beklen�yor.

Özge Çabuk Arslandoğmuş (M�marlar Odası)
B�z hep askıya çıkmış aşamada görüyoruz planları.
Meydandak� “battı çıktı” projes�nde olduğu g�b�.
M�maralar Odası bu konu �le �lg�l� b�r �t�raz �letm�şt�.
Ama zaman geçt�. Bu sürec�n �y� yönet�lmes�
öneml�yd�. Bu yüzden çok teşekkürler.
Lafta kalan bazı �şler vardır. Doğa �le uyumlu
malzeme g�b�. Cümlede kalacak b�r şey olmasın.
Yen�leneb�l�r enerj� dend�ğ�nde örneğ�n, güneş enerj�s�
m� olacak? Bunların heps� sürdürüleb�l�rl�k açısından
çok öneml�, ama ne kadar yapılacak? Planlarda hep
söylen�r ama ne kadarı gerçekleş�r. B�r sonrak�
aşamada bunun çevres� planlanacak. Bütüncül
planlama nerede? Daha öngörüleb�l�r planlar
yapılab�l�r. Önce Balıkçıköy yapıldı, ş�md� buna uygun
olacak b�r plan yapılacak, sonrasında bunlara uygun
plan yapılması gerekecek. Marmaray hattı alanı �k�ye
bölüyor. Entegrasyon b�raz örneklemeler �le bakılarak
düşünüleb�l�r m�? Otopark meseles� en büyük sıkıntı.
Kaldırımlar, sokaklar her yer otopark. Araçları
önceleyen plan olamaz ama bu sorun da çözülmel�.
Kentsel dönüşüm �le �lg�l� mülk�yet sorunları var.
Yoğunluk artmadan nasıl yapılır bu plan? Genç nüfus
azaldı yazıyordu. Bu mülk�yet sonunu nasıl
çözeceğ�z?

S�nem Sak�n (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. - Şeh�r
Plancısı / Katılım Ek�b�)
İlçe beled�yes�n�n �kl�m eylem planları var. İşleyen,
zorunda bırakacak plan notları oluyor. Tem�z enerj�y�
teşv�k edecek plan notları vardı. Kentsel Tasarım
Rehber� de yapacağımız �ç�n bunu yapab�l�r�z d�ye
düşünüyorum. Gelecek öngörüsü ne dolab�l�r?

TOPLANTI NOTLARI



Pel�n Süygen (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. -
Maltepe Planlama Şef�)
Balıkçıköy kentsel s�t alanıdır. Ayrı tutulması
gerek�yor o yüzden. TCDD büyük ayırıcı.
Evr�m Karaman (Peyzaj M�marları Odası)
Teşekkür ed�yorum. Bu alanda yaşıyorum. Traf�k ve
otopark sorunu en büyük dertler. Tesp�tler yapılmış.
Planlı, sürdürüleb�l�r, er�ş�leb�l�r, kend� kültürünü
yansıtan b�r süreç olsun �ster�z. Özge Hanım’a da
katılıyorum, sözde kalmasın �ster�m. Eylül ayında
Peyzaj M�marları Odası İFRA �sm�nde uluslararası b�r
kongre düzenleyecek. Konusu bu sene “dünya �ç�n
kırmızı kod”. Sürdürüleb�l�rl�k, susuzluk, �kl�m
değ�ş�kl�ğ� konuşulacak. Dünya bu konuda uyarılıyor.
B�z�m de yapacağımız her projede de bunları
düşünmek gerek�yor, gayret etmek gerek�yor.

Osman Güdü (M�marlar Odası)
Kentsel dönüşüm �le �lg�l� olarak “dönüşem�yoruz”
bahanes�n�n arkasına sığınarak emsal ve kat artışına
mahkûm olmamalıyız. Bu her şey�n daha karanlık
olmasına sebep oluyor. Kat artışı olmamasını �ster�m.
Ulaşım ve otopark sorunu çok. Yapılan çalışmalarda
b�l�m �nsanların ded�ğ� g�b� kentler�n baş belası last�k
tekerlekl� araçlar. Kent� yönetenler�n de bulaşmak
�stemed�kler� b�r konu. Kentler�n last�k tekerlekl�
araçlardan arındırılması lazım. Bu koşulu �ler�ye
dönük sağlayacak planlar yapılmamalı. Yaşanılab�l�r
kentler �ç�n kent �ç�nde yolların traf�ğe kapatılması,
�çer�ye araçların alınmayacağı kararlar ver�lmel�. Bu
konuda rad�kal olmak gerekl�.

Ayşe Ak (M�marlar Odası)
Kentsel dönüşümde kat ver�lmes�n� hep�m�z kabul
ed�yoruz. Ama kat vermesek de b�r �ş� müteahh�tte
ver�nce de en az %25’�n� ver�nce da�re alanları
küçülüyor. Kat versek de vermesek de bu tehl�ke var.
A�le sayısı arttıkça otopark sayısı da artıyor. Yeş�l
alan, okul tüm donatılar yeters�z kalıyor.
Kurtulamıyoruz aslında. Da�reler küçülüyor. Buna
göre de planlama yapmak gerek�r.

Akan Çel�k (Çevre Mühend�sler� Odası)
Planlama konusunda tüm �lçe beled�yeler� �ç�n öneml�
b�r konu var. Atık get�rme merkezler�. B�naların çok
b�t�ş�k olduğu noktalarda kamusal b�r alan
gerekt�r�yor. Mevcut organ�k atıklarını attığı
konteynırlar yanında d�ğer dönüştüreb�l�r atıkların
toplanması adına atık toplanma yerler� olacak ama
yer bulunamıyor. Düşük karbon ayak �zn� sağlayacak
uygun yerler�n bel�rlenmes� gerek�yor. Kamulaştırma
yapılması gerek�yor bu alanlarda �ç�n de.

Nur� Cem Ceylan (Şeh�r Plancıları Odası)
Çoğu projeks�yonda hane halkı büyüklüğü azalıyor.
Göçler var. Nerden gelecek b�lem�yoruz. Nüfus
artacak d�ye düşünmek doğru mu?

S�nem Sak�n (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. - Şeh�r
Plancısı / Katılım Ek�b�)
Notlar aldık. B�ze önereceğ�n�z b�r çözüm, yol har�tası,
�şb�rl�ğ� var mı?

Nur� Cem Ceylan (Şeh�r Plancıları Odası)
Sokakların oluşması �le �lg�l� p�lot uygulamalar vardı.
Kadastral boşlukların kamusal alanlara
kazandırılması projeler� vardı. Maket çalışması
olab�l�r bunu hayal edeb�lmek �ç�n. Nasıl b�r şey
�sted�kler�n� anlatacak 3 boyutlu b�r tasarım olab�l�r.

Aslı Aygün (BİMTAŞ - Şeh�r Plancısı / Katılım Ek�b�)
Maltepe’de yapılmış b�rkaç takt�ksel şeh�rc�l�k
uygulaması var. Bu �şler�n proje ek�pler� katılım
sürçler�ne dâh�l ed�lecek. Katılım sürec�ne dâh�l
ed�lecek paydaşlarla �lg�l� eklemeler�n�ze de açık
olacağız.

Akan Çel�k (Çevre Mühend�sler� Odası)
Sokak hayvanlarına yönel�k b�r talep, öner� var mı? O
b�r�mlerden b�r�ler�n�n olması gerek�r.

S�nem Sak�n (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. - Şeh�r
Plancısı / Katılım Ek�b�)
Evet, vardı l�stem�zde onlar. Görüşeceğ�z.



Ayşe Ak (M�marlar Odası)
İşb�rl�ğ� tekl�f�. Her zamana M�marlar Odası olarak hazırız. Mekân olarak, b�z de gel�r�z, s�z� de bekler�z.
Ortak çalışab�l�r�z. Mesa� saatler� dışında da çalışab�l�r�z. Memnun oluruz. 

Osman Güdü (M�marlar Odası)
B�r dahak� toplantıyı yüz yüze b�z�m b�namızda (M�marlar Odası) yapılmasını öner�yorum. Sokak
hayvanları �le �lg�l� paydaşı da dâh�l ederek gelmen�z� bekl�yoruz. Ağırlamak �ster�z. 

Özge Çabuk Arslandoğmuş (M�marlar Odası)
Temmuz ayında Kent Düşler� Atölyes� olacak. 220 öğrenc� �le “mekân ve sınır” başlığında b�r çalışma
yapılacak. Maltepe Meydanı �le �lg�l� b�r çalışmayı önerecekt�k. Öğrenc�ler�n proje ve f�k�rler� �le de s�ze katkı
sunab�l�r. Onlar da b�r sunum yapab�l�r �lerled�kçe projeler�.

S�nem Sak�n (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. - Şeh�r Plancısı / Katılım Ek�b�)
Beraber kurgulayab�l�r�z. Öğrenc�ler�n dâh�l olması çok arzu ett�ğ�m�z b�r durum. İrt�bata geçel�m.
Mekânsal �şaretleme uygulaması yakında paylaşılacak. Öğrenc�ler ve d�ğer meslek odaları g�r�p alan �ç�nde
d�led�ğ� öner� ve sorunu �şaretleyeb�l�r. Henüz yayına geçmed�. Web s�tes�nde de olacak l�nk�. Bu toplantının
da b�r raporu olacak. Onu da paylaşırız. Çok teşekkür eder�z herkese. İşb�rl�ğ� yapıp çalışırız umuyorum.

Gözde Ağartan (İBB Şeh�r Planlama Şube Md. - Katılım Koord�natörlüğü (Şef)
Tüm katılımcılara teşekkür eder�z. 



SONUÇ

Toplantıda öne çıkan konu başlıkları ve bu konu başlıklarına da�r görüşler aşağıdak� şek�lde
özetlenm�şt�r:

Toplantıda tüm kurum tems�lc�l�kler� tarafından otopark ve traf�k sorununun çokça üstünde
durulmuştur. Tüm sokak ve kaldırımların otopark olarak kullanıldığı bel�rt�lm�ş ve rad�kal
müdahalelerle traf�ğe kapatma, yayalaştırma g�b� uygulamaların yapılıp yapılamayacağı
sorgulanmıştır. 

Değ�n�len b�r d�ğer konu başlığı �se kentsel dönüşümdür. Alandak� yapı stokunun yen�lenmes�
gerekt�ğ�, ancak bu yen�lemen�n yoğunluk artışı olmadan ve donatı alanları eks�lmeden
yapılmasının uygun olacağına değ�n�lm�şt�r. Yapı bazında dönüşümlerde yen�lenen b�naların
�nşaatı sırasında, hal�hazırda esk� olan komşu yapıların hasar gördüğünden bahsed�lm�ş, kentsel
dönüşümün ada bazında yapılmasının mümkün olup olmadığı tartışılmıştır. 

Planlarda geçen sürdürüleb�l�rl�k konularının lafta kalmaması gerekt�ğ�, kadastral boşlukların
kamusal alanlara kazandırılması ve sokak hayvanları �le �lg�lenen paydaşların katılım sürec�ne
dah�l ed�lmes� bahs� geçen d�ğer konulardır. 

Peyzaj M�marları Odası tems�lc�s� Eylül’de düzenlenecek Uluslararası İFRA Kongres�nden,
M�marlar Odası tems�lc�s� Temmuz’da düzenlenecek Kent Düşler� Atölyes�nden bahsetm�ş, bu
konularda b�rl�kte çalışmayı önerm�şt�r. Genel olarak tüm kurum tems�lc�l�kler� �şb�rl�ğ� ve b�rl�kte
çalışma konusunda �stekler�n� d�le get�rm�şt�r. M�marlar Odası tems�lc�ler�, Maltepe Feyzullah
Mahalles�’nde bulunan Anadolu II Büyükkent Bölge Tems�lc�l�ğ� b�nasının proje kapsamındak� tüm
etk�nl�k ve çalışmalara açık olduğunu, hatta b�r sonrak� katılım toplantısının bu b�nada
yapılab�leceğ�n� bel�rtm�şlerd�r. 


